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Protokół nr BR.0002.5.2020 

z obrad XXI sesji VIII Kadencji Rady Miejskiej w Sulechowie 

w dniu 21 kwietnia 2020 

 

Obrady rozpoczęto 21 kwietnia 2020 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 15:36 tego samego dnia. 

W obradach wzięło udział 20 radnych Rady Miejskiej w Sulechowie. Obecni: Piotr Bodnar, Miłosz 

Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 

Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, 

Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman 

Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący stwierdził obecność 20 radnych na ustawowy i faktyczny stan 21 radnych Rady Miejskiej 

w Sulechowie co oznacza, że obrady były prawomocne do podejmowania uchwał. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Porządek został przedstawiony radnym przed sesją. Zgłoszono i przegłosowano następujące wnioski o 

zmianę porządku obrad: 

 

a) Przewodniczący Rady: wykreślenie punktu 11.2 - w sprawie utraty mocy uchwały w sprawie 

postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie 

zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne (druk 228), 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

b) Przewodniczący Rady - wprowadzenie punktu 7.8 w sprawie umorzenia postępowania skargowego 

(241) 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 

Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, 

Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński 

PRZECIW (1) Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (1) Stanisław Kaczmar 

 

c) Przewodniczący Rady - wprowadzenie punktu 11.8. w sprawie przekazania skargi osoby fizycznej do 

rozpatrzenia według właściwości Wojewodzie Lubuskiemu (druk 242).  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 

Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, 
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Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna 

Wojewoda 

NIEOBECNI (1) Stanisław Kaczmar 

 

d) Radny Jan Rerus - usunięcie punktu 18 - wybór I Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Sulechowie.  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Arleta Barbara Lubieniec, 

Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian 

Tomasz Różycki 

PRZECIW (11) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krzysztof Kluczyński, Przemysław Artur 

Mikołajczyk, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Wojciech 

Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (1) Stanisław Kaczmar 

 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. Radny Wojciech Szefner zgłosił uwagi do informacji a 

mianowicie brak wzmianki o uczestnictwie radnych w spotkaniach wymienionych w informacji.  

 

4. Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej z prac Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje stanowią załącznik do protokołu. Informacje przedstawili w kolejności: Piotr Bodnar 

Przewodniczący Komisji DSW, Wojciech Szefner Przewodniczący Komisji BiG, Miłosz Brodzikowski 

Przewodniczący Komisji ZOiK, Przemysław Pokład Przewodniczący Komisji PPiOŚ oraz Elżbieta Musiałek 

Przewodnicząca Komisji SWiP. Radna Arleta Lubieniec poprosiła o dokładne odczytanie protokołu 

Komisji PPiOŚ. Przemysław Pokład Przewodniczący Komisji PPiOŚ odczytał protokół. 

 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Sulechowa w okresie międzysesyjnym. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. Radna Izabela Katarzyna Wojewoda podziękowała 

Burmistrzowi oraz dyrektor OPS w Sulechowie za pomoc w organizacji dowozów posiłków dla seniorów. 

 

6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2019 roku. 

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację bez uwag. 

 

7. Sprawozdanie z działań podjętych w 2019 roku w oparciu o „Strategię Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Sulechów na lata 2018 – 2022.” 

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację bez uwag.  

 

8. Sprawozdanie z realizacji zadań wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej 

za 2019 rok. 

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację bez uwag. 

 

9. Sprawozdanie z realizacji programu „Sulechowska Rodzina 3+” w 2019 roku. 

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację bez uwag. 

 

10. Sprawozdanie z realizacji programu „Sulechowska Karta Seniora” w 2019 roku. 
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Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację bez uwag. 

 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznego przedszkola w wysokości wyższej 

niż określona w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych (druk nr 240), 

Przewodniczący Radosław Murkowski przedstawił wniosek o zmianę zapisów uzasadnienia do projektu 

uchwały. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) podkreślił negatywny finansowy skutek uchwały dla 

budżetu gminy. 

Skarbnik Gminy Marcin Fafuła poinformował o skali zmniejszenia wpływów podatkowych w okresie 

pandemii COVID-19 

Radna Izabela Katarzyna Wojewoda stwierdziła, że uzasadnienie do projektu uchwały wyolbrzymia 

problem. Według informacji uzyskanych przez radną tylko 1 przedszkole zwróciło się z stosowym 

wnioskiem. Radna stwierdziła, że broniąc miejsc pracy w prywatnym przedszkolu narażamy miejsca 

pracy w placówkach gminnych. 

Przewodniczący stwierdził, że w sytuacji pandemii należy korzystać z wszystkich możliwości – nawet 

wykorzystując wolne środki z budżetu zeszłorocznego. 

Radna Izabela Katarzyna Wojewoda (Ad Vocem) stwierdziła, że uchwała będzie niebezpiecznym 

precedensem. 

Radny Zbigniew Trompa przyznał, że przedszkola niepubliczne z pewnością przetrwają czas pandemii. 

Są one oczywiście potrzebne zwłaszcza w sytuacji gdy dzieci nie znajdują miejsca w placówkach 

publicznych. Należy także zrozumieć rodziców, którzy muszą opłacać czesne w sytuacji gdy mogą także 

być poszkodowani z uwagi na pandemię. Zwiększona dotacja ma zniwelować ten problem, jednak chyba 

tylko w części – natomiast będzie to spore obciążenie dla gminy. Lepiej według radnego opracować 

jakieś formy wsparcia dla rodziców niż prywatny podmiot – inicjatywę biznesową. Oczywiście 

wymagałoby to opracowania kryterium dochodowego ora uzasadnionego indywidualnego wniosku. 

Radny stwierdził, że na pewno istnieją też mechanizmy pozwalające rodzicom uchylić płatność czesnego. 

Radny Roman Rakowski stwierdził, że przedszkole niepubliczne powinno w zamian za podjęcie uchwały 

zagwarantować utrzymanie miejsc pracy. Radny zaapelował do Burmistrza o nie straszenie pracowników 

zwolnieniami zwłaszcza w sytuacji gdy tworzy się kosztowny CUW. Radny przypomniał, że na komisjach 

nie uzyskał informacji na temat przesunięć środków. 

Radny Jan Zdzisław Rerus zaapelował o nie nadużywanie zgłaszania się do głosu w formie ad vocem. 

Radny zapytał o wysokość umorzeń podatków od nieruchomości, skąd wiadomo jaka będzie zniżka 

wpływów z CIT i PIT. Radny przyznał, iż 85 procent dotacji do przedszkola niepublicznego było wynikiem 

kompromisu z uwagi na to iż placówki te wykonują zadanie gminy. Niestety w zapisach tzw. Tarczy 

antykryzysowej nie ma wsparcia dla niepublicznych przedszkoli a sami rodzice muszą opłacać czesne z 

uwagi na to, że przedszkole pracuje z dziećmi zdalnie. Można jedynie wycofać dziecko z przedszkola. 

Skarbnik Gminy Marcin Fafuła poinformował, że różnica z sprawozdania wynika z różnic statystycznych 

w porównaniu do wpływu z roku poprzedniego. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys stwierdził, że z samego wzrostu płacy minimalnej wpływ szacowano 

na około 2 miliony złotych, co raczej jest już nieaktualne. Burmistrz podkreślił, że nie będzie powodem 

zwolnień w placówkach gminnych ta uchwała. Wymusi to ogólna sytuacja finansowa. W sprawie 

podatku od nieruchomości jest kilka wniosków – ale umorzyć można podatek tylko kiedy staje się on 

wymagalny, póki tak nie jest takiej decyzji nie może być. 1 miesiąc zwolnień z podatku od nieruchomości 

może kosztować gminę nawet milion złotych. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) przypomniał, że przedszkola nieopubliczne wykonują zadanie 

własne gminy. 
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Radny Zbigniew Trompa przypomniał, że także gminne jednostki będą miały problemy – na przykład 

basen. Zwolnienie z podatku do czerwca wydaje się radnemu zbyt daleko idące. Gminy na to nie stać. 

Przewodniczący poinformował, że a automatu uchwała będzie dotyczyć czasu w jakim placówki nie będą 

działać. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) poinformował, że gmina traci około 100 tysięcy złotych 

na 1 miesiącu przestoju przedszkola. 

Radny Piotr Miszkiewicz stwierdził, że prywatne przedszkola mogą korzystać z zapisów tarczy. Według 

radnego nie wszystkie takie placówki ponoszą takie same koszty. Te informacje powinny być dokładnej 

zweryfikowane. 

Przewodniczący poinformował, że kwota zapisana w uchwale pozwala zwolnić wszystkich rodziców z 

opłat. Została ona ustalona na podstawie informacji o czesnym z wszystkich placówek niepublicznych. 

Radny Miłosz Brodzikowski poinformował, iż nie będzie brał udziału w głosowaniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Autopoprawki do uzasadnienia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla 

niepublicznego przedszkola w wysokości wyższej niż określona w ustawie o finansowaniu zadań 

oświatowych (druk nr 240),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Piotr Bodnar, Czesław Stefan Grzeszyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 

Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Izabela Katarzyna 

Wojewoda 

BRAK GŁOSU (2)Miłosz Mateusz Brodzikowski, Arleta Barbara Lubieniec 

NIEOBECNI (1) Stanisław Kaczmar 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznego przedszkola w wysokości wyższej 

niż określona w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych (druk nr 240),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Piotr Bodnar, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Małgorzata 

Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman 

Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg 

PRZECIW (4) Krzysztof Kluczyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna 

Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Elżbieta Krystyna Musiałek, Roman Wilczyński 

BRAK GŁOSU (1) Miłosz Mateusz Brodzikowski 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulechowie (druk nr 231), 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 

Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec 

 

3) w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schroniskach dla osób 

bezdomnych oraz schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi (druk nr 232), 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 

Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec 

 

4) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zielonogórskiemu na dofinansowanie zadania 

publicznego z zakresu ochrony zdrowia (druk nr 237), 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys poinformował o autopoprawce w uzasadnieniu. 

Radny Piotr Miszkiewicz przypomniał, że to kolejna kwota wsparcia dla szpitala. Wciąż współpraca jest 

jednostronna – gmina daje a szpital się nie reformuje i nie kwapi się do stworzenia planu naprawy 

finansów. Z tego co wiadomo pieniądze dla placówki daje tylko gmina Sulechów a czy ktoś inny się 

dokłada nie wiadomo. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) poinformował, że uczestniczy w radach społecznych 

szpitala. Obecnie czekamy na normalizację sytuacji a wówczas na pewno wystąpimy o przedłożenie 

planu naprawczego. 

Przewodniczący przypomniał, że według Starosty strata szpitala została zmniejszona do poziomu 

bieżącej amortyzacji. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) potwierdził iż taka informacja była. 

Przewodniczący zobligował się wystąpić o przedłozenie planu naprawczego 

Radny Piotr Miszkiewicz (Ad Vocem) przyznał, że pismo w tym przypadku znaczy więcej niż zapewnienia 

słowne. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zielonogórskiemu na dofinansowanie zadania 

publicznego z zakresu ochrony zdrowia (druk nr 237),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 

Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 
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NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec 

 

5) w sprawie nie naruszania ustaleń Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Sulechów przez ustalenia projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów w obrębach geodezyjnych: 3 miasta Sulechów, Brzezie k. Sulechowa, Mozów i 

Kije (druk nr 238), 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 

Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec 

 

6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów w 

obrębach geodezyjnych: 3 miasta Sulechów, Brzezie k. Sulechowa, Mozów i Kije (druk nr 239). 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 

Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec 

 

7) w sprawie umorzenia postępowania skargowego (241) 

Radna Izabela Katarzyna Wojewoda złożyła wniosek o zmianę zapisu uzasadnienia uchwały. Radna 

zarzuciła, iż skarga mogła być zawieszona na podstawie KPA 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) poinformował, że, skargi rozpatruje się w trybie uproszczonym, 

gdzie nie stosuje się zawieszenia według radnego powody wycofania skargi przez skarżącego są 

nieistotne. 

Radca prawny Anna Kowalska-Kasprzak poinformowała, iż jest w istocie tak jak wcześniej przedstawił 

radny Jan Rerus a w uzasadnieniu jest sformułowanie tożsame z zaproponowanym przez radną. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Izabela Wojewoda - wniosek o zmianę zapisu uzasadnienia: W dniu 29 marca 2020 r. skarżący przesłał 

na adres mailowy Pana Radosława Murkowskiego Przewodniczącego Rady Miejskiej w Sulechowie oraz 

Biura Rady Miejskiej w Sulechowie skan odręcznie . W dniu 20 kwietnia 2020 r. skarżący złożył w 

Urzędzie Miejskim Sulechów oryginał oświadczenia z 29 marca br. w sprawie zawieszenia rozpatrywania 

skargi na czas epidemii oraz z dnia 30 marca 2020 r. o wycofaniu skargi wraz z pismem przewodnim, z 

którego wynika, że wycofanie skargi jest bezpośrednim skutkiem nie uwzględnienia przez stronę 

wniosku o zawieszenie rozpatrywania skargi na czas epidemii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (2) Sebastian Tomasz Różycki, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (14) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, 

Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan 

Zdzisław Rerus, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Piotr Bodnar, Piotr Miszkiewicz, Wojciech Szefner 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie umorzenia postępowania skargowego (241).  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr 

Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman 

Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński 

PRZECIW (1) Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Piotr Bodnar 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec 

 

8) w sprawie przekazania skargi osoby fizycznej do rozpatrzenia według właściwości Wojewodzie 

Lubuskiemu (druk 242) 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 

Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec 

 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Sebastian Tomasz Różycki zaproponował w ramach oszczędności w czasie epidemii wyłączenie 

świateł ulicznych w nocy. 

Radny Jan Zdzisław Rerus zapytał o laptopy rozdysponowane w ramach zdalnego nauczania – czy zostały 

one przekazane uczniom czy nauczycielom. Radny zapytał, o stosunek Burmistrza do likwidacji klas 

sportowych poczynionych ostatnio – wiele pism wpłynęło do urzędu w tej sprawie. Radny zwrócił uwagę 

iż oszczędności można szukać w CUW a nie kosztem dzieci. Tak samo radny poprosił o ustosunkowanie 

się do zawieszenia realizacji funduszu sołeckiego. Radny zaproponował ograniczenie wypłacania diet 

radnym. Radny poprosił o wyjaśnienia – na jakiej podstawie burmistrz nakazał jednostkom przekazanie 

wykazu pracowników, którzy mieli zostać oddelegowani do pilnowania miejsca kwarantanny i na jakiej  

zasadzie mieli oni wykonywać tam pracę. Według radnego burmistrz nie miał takiego prawa zwłaszcza, 

że obiekt nie należy do Gminy a pracownicy nie mają przeszkolenia, na co jest opinia PIP. Dlaczego 
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burmistrz nie był tak stanowczy wobec dyrektora SP3 w sprawie dokumentacji Rady rodziców. Radny 

zapytał, dlaczego nie przesłano pismo do wiadomości rady radnym. Radny wie o 3 takich pismach – 

dotyczyły one zamknięcia klas sportowych. 

Radny Piotr Bodnar poinformował, że w sprawie zawieszenia realizacji Funduszu sołeckiego składał 

interpelację aby zwołać spotkanie rady i sołtysów z burmistrzem. 

Radny Czesław Stefan Grzeszyński zwrócił się z prośbą do burmistrza o utrzymania dostaw wody do 

sołectwa Buków w czasie letnim. Są obawy że ferma trzody chlewnej korzysta z ujęcia wiejskiego co w 

czasie upałów może oznaczać niedobór wody w mieszkaniach. Ferma powinna zabezpieczyć się w 

dodatkowe źródło. Radny zwrócił uwagę na uschnięty konar zwisający nad przystankiem autobusowym 

w Bukowie. Mieszkańcy proszą o usunięcie ubytków w jezdni. 

Radny Piotr Miszkiewicz zapytał o stanowisko Burmistrza w sprawie rozbudowy sieci 5G. Radny 

zaapelował o spotkanie z dyrektorami szkół w sprawie ujednolicenia zdalnego nauczania. Obecnie 

wygląda to tak, że nadmiernie obciąża się rodziców obowiązkami edukacyjnymi. 

Radny Przemysław Artur Mikołajczyk (Ad Vocem) poinformował, że w pracy nauczyciela wykorzystuje 

zdalne nauczanie ale może ono być tylko uzupełnieniem edukacji tradycyjnej z uwagi na trudności z 

dostępem do sprzętu. 

Radny Krzysztof Kluczyński zapytał czy inwestor, który panuje utworzenie fermy trzody chlewnej w 

Kalsku złożył jakiekolwiek dokumenty sugerujące ograniczenie liczebności zwierząt. Radny poprosił o 

naprawę drogi w kierunku Bukowa i w Dębinkach. 

Przewodniczący poinformował, iż jedno spośród pism o których mówił radny Rerus faktycznie wpłynęło 

do biura rady przez e-puap i zostanie onio niezwłocznie przekazane radnym. 

Radny Wojciech Szefner poprosił o spotkanie radnych z burmistrzem w sprawie sytuacji budżetowej w 

zaistniałej sytuacji epidemii. 

Radny Zbigniew Trompa poinformował o kłopotach z komunikacją autobusową w czasie remontu mosty 

w Cigacicach. Poprosił o interwencję burmistrza w PKS Zielona Góra. 

 

13. Zapytania sołtysów i mieszkańców Gminy Sulechów. 

Sołtys Brzezia k. Sulechowa Artur Lepka poinformował iż jest przeciwny likwidacji klas sportowych, które 

mają zwiększoną subwencję i stąd argument finansowy stojący za likwidacją klas tego rodzaju jest 

nietrafiony. Sołtys zaproponował wykorzystanie pieniędzy z imprez, które się nie odbędą na inne cele 

jak na przykład finansowanie klas sportowych lub zapewnienie ciągłości wydatkowania funduszu 

sołeckiego. Sołtys poprosił o możliwość organizacji zebrań sołeckich on-line w sprawie decyzji na temat 

funduszu sołeckiego. 

Radna Elżbieta Krystyna Musiałek (Ad Vocem) poinformowała, iż organizacja zebrania sołeckiego w 

formie on-line jest raczej niemożliwa do wykonania. Radna zgadza się jednak iż spotkanie w sprawie 

funduszu sołeckiego jest konieczne. 

 

14. Przerwa. 

Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy. Po przerwie obrady wznowiono. 

 

15. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 
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Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, 

Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Jan Zdzisław Rerus 

BRAK GŁOSU (2) Roman Rakowski, Sebastian Tomasz Różycki 

NIEOBECNI (1) Stanisław Kaczmar 

 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys w odpowiedzi poinformował co następuje: wyłączenie 

światła ulicznego wymaga zastanowienia się, ale możemy to zrobić bez problemu na własnej instalacji. 

W innej sytuacji wymaga to zlecenia do operatora który naliczy za to należność. Laptopy o których mowa 

w sprawozdaniu otrzymali uczniowie. Fundusz sołecki jest wstrzymany ale burmistrz jest za dyskusją co 

należy teraz z tym tematem uczynić. Organizacja imprez stoi pod wielkim znakiem zapytania – raczej nie 

będzie możliwości ich organizacji. Nie jest tak, że wszystkie działania z funduszu sołeckiego są odwołane 

– zadania inwestycyjne należy zakończyć. Burmistrz potwierdził, iż zwrócił się z pismem o oddelegowanie 

pracowników do pilnowania miejsc kwarantanny. Według burmistrza ustawy wprowadzone ostatnio 

zezwalają burmistrzowi na takie działania. Według burmistrza jest to wszakże pomoc dla mieszkańców. 

Burmistrz poinformował, że budynek o który chodzi był w zarządzaniu gminy. Według wiedzy burmistrza 

pisma kierowane do wiadomości rady miejskiej są tam kierowane. W sprawie funduszu sołeckiego to 

jeśli coś jest zapisane w budżecie to nie znaczy że w sytuacji braku wpływów do tego budżetu należy 

wszystko realizować. W sprawie dostaw wody burmistrz spotka się z właścicielem fermy. O tej sytuacji 

burmistrz słyszy pierwszy raz. Konar znad przystanku zostanie usunięty. Droga w Bukowie będzie w 

czasie najbliższej akcji remontowej ujęta. W sprawie 5G Burmistrz przyznał, iż istnieje w tej sprawie 

ogromna ilość opracowań i wszystkie są ze sobą sprzeczne stąd nie ma wyrobionego stanowiska. W 

sprawie nauczania zdalnego burmistrz zgodził się z radnym Mikołajczykiem – nie wszystko uda się w ten 

sposób zrealizować. Są różne metody prowadzenia zajęć w sulechowskich szkołach z uwagi na 

dostępność sprzętu itd. Burmistrz stwierdził, że za dydaktykę odpowiada kuratorium, a mimo to gmina 

Sulechów wystąpiła z wnioskiem o komputery wyprzedając wszystkich dookoła. Ceny sprzętu wzrosły 

niedługo potem kilkukrotnie. Inwestor z Kalska nie przedłożył żadnych nowych dokumentów. W sprawie 

komunikacji autobusowej w zasadzie wszystkie kursy w gminie „stoją”. Burmistrz zobowiązał się do 

rozmowy z przewoźnikiem w sprawie organizacji transportu publicznego. W sprawie klas sportowych – 

kosztują one ponad 25 tysięcy powyżej przekazanej subwencji, więc i tak gmina musi dokładać znaczne 

środki. Zresztą w obecnej sytuacji wielu rodziców na takie zajęcia nie pośle swoich dzieci. W sprawie 

zebrań wiejskich to możliwość ich przeprowadzenia należy według burmistrza ująć w statutach sołectw. 

Trudna sytuacja wymaga trudnych decyzji. Może spółdzielnie mogłyby obniżyć czynsze? 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) stwierdził, że zadawać pytania Burmistrzowi to strata czasu. Radny 

miałnadzieję na dialog a nie autorytaryzm. Radny przypomniał, że wydawnie polecenia pracy 

pracownikom jednotek podległych nie jest i nie było prawem Burmistrza. Radny poprosił o opinię 

prawną odnośnie takiej możliwości. Radny zwrócił uwagę, iż burmistrz nie ma wiedzy co wpływa i kiedy 

do urzędu. Radny poprosił o spotkanie komisji ZOiK w sprawie tych pism. Radny podejżewa że pisma 

zostały specjalnie wstrzymane przed sesją. Burmistrz eliminując klasy sportowe neguje możliwą karierę 

sportową dzieci. Nauczyciele I szkoły zostały przez gminę pozostawione seme sobie w sprawie nauczania 

dalnego. Decyzja w sprawie wstrzymania funduszu sołeckiego jest szokująca I autorytatywna. Dopiero 

teraz Burmistrz wykazuje chęć rozmów. Pan Burmistrz jest od realizacji budżetu oraz delegację od rady 

na pobieranie kredytów gdy pieniędzy może nie starczyć. Radny zwrócił uwagę iż spółdzielnie nie mają 

prawa samowolnie obnżać czynszów poniżej okreśłonej wartości odtworzeniowej lokali. 

Radny Czesław Stefan Grzeszyński (Ad Vocem) poinformował, że problem z dostawami wody nie 

występuje notorycznie ale takie zagrożenie jest. Może wystarczy zwiększyć ciśnienie w sieci kiedy ferma 

pobiera jej znaczną ilość. 



10 
 

Radny Piotr Miszkiewicz (Ad Vocem) zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji ZOiK o zwołanie 

posiedzenia w sprawie zdalnego posiedzenia. 

Radny Miłosz Mateusz Brodzikowski poinformował, że posiedzenie w tej sprawie zostanie zwołane. 

 

17. Wolne wnioski i informacje. 

Radny Zbigniew Trompa poinformował, o pożarze który miał miejsce w Górzykowie. Radny podziękował 

wszystkim strażakom za trud i pracę w czasie tej akcji. 

 

18. Wybór I Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Sulechowie. 

Przewodniczący przedstawił sposób głosowania (stanowią załącznik do protokołu) 

Głosowano w sprawie: przyjęcia zasad głosowania tajnego nad wyborem I Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej w Sulechowie.  

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 

Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, 

Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, 

Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman 

Wilczyński 

PRZECIW (1) Czesław Stefan Grzeszyński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Piotr Miszkiewicz, Jan Zdzisław Rerus 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Izabela Katarzyna Wojewoda 

 

1) powołanie Komisji Skrutacyjnej dla dokonania wyboru I Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w 

Sulechowie, 

Radny Zbigniew Trompa zgłosił do pracy w komisji skrutacyjnej radnego Przemysława Mikołajczyka. 

Radny wyraził zgodę. 

Radny Sebastian Tomasz Różycki zgłosił do pracy w komisji skrutacyjnej radnego Piotra Miszkiewicza. 

Radny wyraził zgodę. 

Radny Jan Zdzisław Rerus zgłosił do pracy w komisji skrutacyjnej radnego Romana Rakowskiego. Radny 

wyraził zgodę. 

Głosowano w sprawie: powołanie Komisji Skrutacyjnej dla dokonania wyboru I Wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej w Sulechowie w składzie: Przemysław Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Romana Rakowski.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 

Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, 

Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Izabela Katarzyna Wojewoda 

 

2) zgłoszenie kandydatów, 

Radny Przemysław Artur Mikołajczyk zgłosił kandydaturę radnego Zbigniewa Trompy. Radny wyraził 

zgodę. 
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Radna Arleta Barbara Lubieniec zgłosiła kandydaturę radnego Sebastiana Różyckiego. Radny jest 

członkiem rady od 2 kadencji, jest przewodniczącym Komisji Rewizyjnej i radnym, który w wyborach 

uzyskał największą liczbę głosów mieszkańców. Radny jest zatem doświadczony i przygotowany 

merytorycznie do pełnienia funkcji. Radny wyraził zgodę. 

Głosowano w sprawie: 

zamknięcia listy kandydatów na funkcję I Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Sulechowie..  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 

Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, 

Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna 

Wojewoda 

NIEOBECNI (1) Stanisław Kaczmar 

 

3) głosowanie tajne, 

Komisja skrutacyjna udała się do Ratusza w celu nadzorowania przebiegu głosowania. Komisja już na 

miejscu odczytała zasady głosowania. Radni udali się do ratusza w celu oddania głosu. Oddanie głosu 

zostało udokumentowane podpisem na liście obecności. 

 

4) przyjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru I Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w 

Sulechowie (druk nr 217). 

- w wyniku głosowania tajnego radny Zbigniew Trompa uzyskał następujące wyniki: za 10, przeciw 0, 

wstrzymał się 1. 

 - w wyniku głosowania tajnego radny Sebastian Różycki uzyskał następujące wyniki: za 9, przeciw 0, 

wstrzymał się 0. 

co oznacza, iż rada nie podjęła wyboru. Rada nie podjęła projektu uchwały. Protokół komisji skrutacyjnej 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

19. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulechowie stwierdził wyczerpnie wszystkich punktów porządku obrad 

po czym zamknął je wygłaszając formułę: Zamykam obrady XXI sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w 

Sulechowie. 


